
Formandens	beretning	

Udskiftning	af	målere	skulle	begynde	juni	2017,	men	på	grund	af	smedens	sygdom,	blev	det	udsat	til	efter	
sommerferien.	Arbejdet	med	at	udskifte	de	202	målere	var	gennemført	midt	i	september.	De	næste	200	
målere	bliver	leveret	i	begyndelsen	af	april	2018.	

Når	vi	er	færdige	med	udskiftning	af	alle	målere	i	2019,	har	vi	mulighed	for	at	lave	en	aftale	med	et	firma,	
som	kan	aflæse	uden	at	skulle	ud	at	køre.	Det	koster	100	kr.	pr.	forbruger	pr.	år,	så	monterer	firmaet	
antenner,	aflæser	og	udfører	al	slags	service.	

Vi	har	købt	ny	indgangsdør	til	vandværket	med	sms	kode.	Og	det	virker	fint	efter	installationen.		Vi	har	fået	
drænet	rundt	om	gavl	og	den	lange	side,	og	det	virker	godt,	da	fugten	inde	i	gipsvæggen	er	væk.	

Døren	i	det	gamle	pumperum	skal	skiftes,	da	den	er	utæt.	

Gulvet	har	fået	nogle	underlige	mærker	efter	at	vi	har	spildt	noget	vand.	Gulvet	er	nu	malet	om	indtil	flere	
gange	og	er	efterhånden	blevet	meget	flot.	

Alle	private	vandværker	var	inviteret	ud	for	at	se	Vihøj	Vandværk	og	efterfølgende	vores	vandværk.	Der	
kom	28	personer,	der	godt	kunne	se,	at	der	var	10	millioner	til	forskel	i	udgifterne.	Arrangementet	sluttede	
med	smørrebrød	og	øl/vand.	

Vi	har	fået	tre	nye	kunder	og	mistet	en,	hvor	huset	er	revet	ned.	I	forbindelse	med	en	tilslutning	på	Alperne,	
var	der	mange	problemer,	for	der	var	revner	i	målebrønden	tre	steder,	det	har	vi	aldrig	været	udsat	for.	

Der	har	været	problemer	på	Roslevvej	med	en	forbruger,	der	havde	for	lidt	tryk	på	vandet.	Så	nu	er	der	
lavet	helt	ny	vandledning	fra	Nikkelborgvej.	Det	har	været	meget	dyrt,	og	nu	skal	forbrugeren	have	lavet	
nye	rør	i	huset,	ellers	er	det	næsten	spildt	arbejde.	

På	Sallingsundvej	har	der	været	et	utæt	rør,	heldigvis	kun	ca.	2	m.	

Der	har	været	mange	problemer	med	vores	Wada	alarm	på	værket,	men	vi	arbejder	at	få	dem	løst	i	år.	

Så	oplever	vi	af	og	til	udfordringer	med	ingeniørtegninger,	for	eksempel	skulle	der	være	1	m	fra	asfalt	til	
vandledning,	men	der	var	5,5	m	til	hovedledning	og	den	lå	i	1,5	meters	dybde.	

Vi	har	været	på	kursus	i	Jebjerghallen	for	at	høre	om	it	sikkerhed,	og	der	bliver	meget	at	se	til.	Der	sker	
rigtig	mange	ændringer,	f.	eks.	skal	adgangskoden	ændres	hvert	kvartal.	Rigtig	mange	oplysninger	skal	
skjules.	Det	kommer	I	til	at	høre	meget	mere	om	næste	år,	da	det	skal	være	på	plads	den	25.	maj	2018.	

I	forbindelse	med	digitalisering	af	vandværksledninger	mv.	skal	vi	have	fundet	alle	hovedstophaner,	
stikstophaner	og	brønde,	så	vi	ved	præcis	hvor	de	er.	Det	skal	ske	inden	juli	2019	og	medfører	en	udgift	på	
ca.	60-70.000	kr.		

Så	har	vi	endelig	fået	godkendt	vores	nye	vandprøve	program	i	5	år,	det	bliver	en	meget	dyrt	post	for	
vandværket.	Vi	har	nu	kontrakt	med	Højvang	Laboratorium.	

Vandprisen	sættes	op	med	80	øre	plus	moms	fra	2019,	det	er	ikke	steget	siden	år	2000.		

Så	må	vi	også	sige	farvel	til	Per	Tang.	Vi	takker	for	alle	de	år	han	har	været	revisor	for	vandværket	


